
 

PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/2013 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2013 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1105, zakończono o godz. 1255. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
3. Sekretarz Gminy                    -     Irena Oleksy 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych 
list obecności. 
 

 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XXXIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Wójt wystąpił z wnioskiem o zniesienie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży taboru do obsługi linii kolejowej wąskotorowej, ponieważ musimy wyjaśnić 
kwestię płatności podatku VAT. Wystąpiliśmy o interpretację do Urzędu Skarbowego, na 
której oprzemy się przy podejmowaniu decyzji. Oczekujemy na pisemną odpowiedź z US, 
gdyż obecnie funkcjonują różne interpretacje. 
 
Radna Grażyna Góral: czy Stowarzyszenie Kolejki Wąskotorowej zostało o tym 
powiadomione? Otrzymałam od nich informację, że tworzą fundację, która będzie 
odpowiadała za ten sprzęt.  
 
Wójt: odpowiem podczas przerwy, ponieważ tę sprawę prowadzi p. R. Osmulska.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził brak sprzeciwu – w związku z tym projekt uchwały zostaje 
skreślony z porządku obrad. 
 
Innych propozycji zmian do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołów XXXII i XXXIII Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy. 
6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i zapytania. 
9. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
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1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2012/2013. 
2. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2013 r. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone przez 

przedszkola prowadzone przez Gminę Manowo, 
b) sprzedaży działki, 
c) sprzedaży działki, 
d) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
e) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
5. Wolne wnioski i informacje. 
6. Odpowiedzi na interpelacje. 
7. Zakończenie. 

 
 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołów XXXII i XXXIII Sesji Rady Gminy 
Protokół XXXII przyjęty został 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się. 
Protokół XXXIII przyjęty został 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się. 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym 
Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się 
następującymi sprawami: 

� 28 czerwca 2013 roku uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego w SP w 
Rosnowie. 

� 4, 11 i 18 lipca pełniłem dyżur w UG Manowo. 
� 13 lipca odbyło się uroczyste otwarcie stadionu w Manowie. 
� 25 lipca z ramienia Rady Gminy p. Janusz Sałek uczestniczył w spotkaniu w 

Mielnie dotyczącym planowanej budowy elektrowni atomowej w Gąskach. 
� 1, 8 i 22 sierpnia pełniłem dyżur w UG Manowo. 
� 2 sierpnia odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Gminy związana z przyjęciem 

uchwały w sprawie emisji obligacji.  
� 9 sierpnia uczestniczyłem w podpisaniu listu intencyjnego przeciw lokalizacji 

elektrowni atomowej w Gąskach. 
� 20 sierpnia z ramienia Rady p. Konstant Dańczak reprezentował gminę w Wyszewie 

podczas prac komisji wojewódzkiej powołanej do przeprowadzenia konkursu 
„Rozwojowe i Przyjazne Środowisku Sołectwo”. Organizatorem konkursu są: 
Zachodniopomorska Izba Rolnicza, Ośrodek Doradztwa Rolniczego oraz Urząd 
Marszałkowski. 

� 22 sierpnia odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy. 
� 29 sierpnia odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Społecznej.  

 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 

 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� 13 lipca odbyło się uroczyste otwarcie Stadionu Gminnego w Manowie. Większość z 

Państwa wzięła w niej udział. Na otwarciu było ok. 1000 osób. Gmina Manowo 
otrzymała liczne gratulacje za wybudowanie obiektu o takim wysokim standardzie. We 
wrześniu przedstawię Państwu na piśmie rozliczenie tej inwestycji. Stadion kosztował 
ok. 1.600.000 zł brutto, ale po odliczeniu podatku VAT i dotacji koszty wyniosą poniżej 
1.000.000 zł. Obiekt ten będzie wydzierżawiony Leśnikowi Rossa-Manowo. Myślę, że w 
przetargu, który odbędzie się 10 września sprzedamy 5-6 działek budowlanych po 
starym boisku, bo są jeszcze niezapłacone faktury na kwotę 235.000 zł. Zalegamy z 
płatnością firmie Infrabud za części parkingowe i wjazd na boisko.  
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� Był u mnie p. Nadleśniczy Bobolic Adam Potocki z propozycją partycypacji w budowie 
drogi na Kamienne Kręgi. Powiedziałem, że Radzie przedstawię tę propozycję. Na rok 
2014 mamy zupełnie inne plany – partycypację w budowie drogi do Wyszewa i nie 
możemy ponosić dodatkowych kosztów na KK. Ta droga jest potrzebna, ale mamy wiele 
zapóźnień w realizacji inwestycji drogowych na terenie gminy. Odpowiedziałem, że nie 
udźwigniemy takiego ciężaru, bo byłaby to kwota ok. 250.000 zł. Druga propozycja 
Nadleśniczego dotyczyła przekazania ok. 0,5 km odcinka drogi (od drogi krajowej nr 11 
do Grajewa). Uważam, że możemy ją przekazać, ponieważ nie ma tam żadnej posesji. 
Leśniczówka należy do Nadleśnictwa Bobolice. Chcieliby tam zrobić drogę z 
prawdziwego zdarzenia (bez naszego udziału), począwszy od drogi nr 11. Warunkiem 
inwestowania jest posiadanie tej drogi na własność, dlatego zwrócili się z propozycją 
przekazania.  

� Śmieci – faktura (Ekosan) za wywóz nieczystości została zapłacona i w stosunku do p. 
Czopika nie mamy zaległości. Na tę chwilę brakuje nam jeszcze 45 deklaracji. Jestem 
przekonany, że opłaty w przyszłym miesiącu będą już lepiej wpływały. Część 
mieszkańców nie zapłaciła ponieważ myśleli, że należy płacić po wykonaniu usługi. 
Niektórzy nie zapłacili, ponieważ od zmiany operatora śmieci nie zostały wywiezione – 
taka sytuacja miała miejsce w pojedynczych przypadkach. Być może będziemy 
wprowadzali korektę związaną z wymogami ustawowymi dotyczącymi zaokrąglania 
opłaty do pełnej kwoty – 9 lub 10 zł.  

� Straż Gminna w Manowie – jest nagonka na radary. Jest to bezpodstawne działanie. W 
mediach pojawiają się różne artykuły np. „jak nie dać im zarobić”. Na tę chwilę wpływy 
z mandatów wynoszą ok. 1.000.000 zł. Musimy szukać innego rozwiązania. Jest 
propozycja Wójta Gminy Świeszyno dotycząca powołania Straży Międzygminnej. To w 
pewnym stopniu uratowałoby część etatów. W przyszłym tygodniu przedstawię koszty 
Wójtowi Gminy Świeszyno związane z działaniem międzygminnej straży (będzie 1 
komendant i jeden wójt nadzorujący straż). Jeśli gmina Świeszyno przystanie na nasze 
warunki, to jest szansa, że od nowego roku powołamy straż międzygminną. Chcemy 
również zmienić regulamin SG poprzez wniesienie zapisu mówiącego o pracy w 
godzinach nocnych (3 zmiany). Obecnie nie ma podstaw do pełnienia dyżurów przez 
strażnika w godzinach nocnych. Takie zmiany są konieczne.  

� Otrzymałem informację, że gmina Manowo ma pewne szanse na ubieganie się o środki 
z rozwoju obszarów wiejskich. Chcemy złożyć 3 nieduże wnioski (dofinansowanie 
kosztów kwalifikowanych – 80%): na 2 place zabaw (Kretomino, Rosnowo-sołectwo) 
oraz witacz w miejscowości Rosnowo (powstała lokalna koncepcja, która była 
omawiana na spotkaniu wspólnot). Przedstawię Państwu tę koncepcję, jak nabierze 
ostatecznego kształtu.  

� 20 września na sali posiedzeń UG Manowo odbędzie się spotkanie w sprawie rzeki 
Radew w rejonie Mostowa. Byli u mnie w tej sprawie właściciele ośrodków 
wypoczynkowych. Turyści do Mostowa nie przyjeżdżają. Obiecałem, że część podatków 
im umorzę.  

 
 
Ad.I.5 Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy 
Informację o stanie finansowym Gminy przedstawił Roman Kłosowski – Wójt Gminy. 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: faktura spółki jawnej WAMET na kwotę 108.000 zł 
– za co jest ta zaległość? 
 
Wójt: to jest za trybuny i zadaszenie na stadionie. Zapłaciliśmy już w 100% za obiekt 
(budynek) ponad 350.000 zł. 
 
 
Ad.I.6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
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Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na 
ostatniej sesji. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.I.7 Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 

 

Nie było 
 
Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania 

 

Radna Grażyna Góral: 
� Doposażenie placów zabaw – czy w ramach programu z rozwoju obszarów wiejskich 

można uwzględnić również doposażenie istniejących placów? Na prośbę 
mieszkańców Manowa już wcześniej występowaliśmy z radnym M. Kuźniarskim w 
tej sprawie.  

 
Radny Tomasz Padykuła:  

� Czy od 1 września powrócą połączenia komunikacyjne  Koszalin-Wyszebórz? 
� Prosimy o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych o wyrównanie drogi 

Wyszebórz-Lubiatowo.  
 
Radna Joanna Czerwiak:  

� Proszę o informację na temat realizacji spraw, które zgłaszałam na czerwcowej sesji. 
Nic się w tym zakresie nie dzieje. Sprawy te dotyczą wspólnoty mieszkaniowej, drogi 
dojazdowej do bloku oraz lamp w Grzybniczce.  

� Prosimy o remont nawierzchni boiska do siatkówki w Grzybnicy. Jeśli pozostanie w 
takim stanie nie będziemy mogli przeprowadzić tam turnieju siatkowego, ponieważ 
zagraża bezpieczeństwu użytkowników. 

 
Radna Daria Stasiak: proszę o informację nt. realizacji projektu dotyczącego lamp 
solarnych. 
 
Radny Konstanty Dańczak: 

� Proszę o wystąpienie do GDDKiA w sprawie chodnika w Kretominie. Dyrekcja już 
czwarty rok obiecuje wykonanie, a nic się nie dzieje. Prosiłem również (w kwietniu) 
dyrekcję o namalowanie pasów przy krawędzi jezdni (przy skręcie na ulicę 
Kretomińską) – nie zostało to zrobione.  

 
Wójt: w tym roku chodnik w Kretominie nie będzie zrobiony.  
 
 
Ad.I.9. Trybuna obywatelska 

 

Bogumiła Wasilewska – Prezes Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej: 
� W imieniu niektórych mieszkańców Bonina chciałabym zgłosić potrzebę ustawienia 

pojemników na makulaturę - między blokami 4 i 7 nie ma takich pojemników.  
� 23 czerwca odbyła się w Wyszewie „Noc Świętojańska”. 

 
Konstanty Dańczak – Sołtys Sołectwa Kretomino: 

� W sołectwie Kretomino rolnicy w ub. tygodniu zakończyli żniwa. Zbiory były udane. 
W sobotę o godz. 16.00 na boisku sportowym w Kretominie odbędą się dożynki 
sołeckie. Wszystkich serdecznie zapraszam.  

 
Michał Bamburak – członek Rady Sołeckiej w Cewlinie: 

� Zakład p. Muchy w Cewlinie – mieliśmy niedawno spotkanie z p. Starostą i 
dowiedzieliśmy się, że grunty, na których prowadzona jest działalność zostały 
zmienione z nieużytków na grunty uciążliwe. Czy ta zmiana została dokonana 
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zgodnie z prawem i czy zostało to ujęte w planie zagospodarowania przestrzennego 
gminy Manowo? 

� Właściciel zakładu składuje tam przeterminowane odpady. Musi je cyklicznie 
wywozić. Pouczono nas w Starostwie, że jeśli tego nie robi, to problemem tym musi 
się zainteresować gmina Manowo. W związku z tym chciałbym się dowiedzieć, czy 
gmina w tej sprawie podejmuje jakieś działania i czy zmusi właściciela do 
wywożenia tych odpadów? 

 
Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz: 

� Właz do studzienki w Policku nie został zabezpieczony. 
� Na drodze w kierunku Dęborogów rośnie stara brzoza, którą ze względów 

bezpieczeństwa należy wyciąć.  
 
Sylwia Krępeć – Sołtys Sołectwa Wyszewo: w czerwcu Sołectwo Wyszewo zgłosiło się do 
udziału w konkursie „Najbardziej przyjazne środowisku sołectwo” na etapie powiatowym. 
Gościliśmy 3-osobową Komisję z Powiatu. Na 12 sołectw zajęliśmy 1 miejsce, a tym samym 
zakwalifikowaliśmy się do konkursu wojewódzkiego. 20 sierpnia w GOK w Wyszewie 
gościliśmy 5-osobową Komisję ze Szczecina. Zostaliśmy zaproszeni do Barzkowic, bo 
prawdopodobnie znaleźliśmy się w pierwszej trójce w województwie. Ponieważ polegliśmy 
na kanalizacji – Panie Wójcie, czy Wyszewo doczeka się kanalizacji? 
 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: 21 września od godz. 11.00 do 17.00 na plaży w 
Rosnowie organizujemy festyn charytatywny (wspólna inicjatywa wielu jednostek w 
Rosnowie). Zbieramy pieniądze na rehabilitację dla chorej na białaczkę Amelki z Tymienia. 
Będą różne konkursy, przejażdżki konne, kłady itd. Już dzisiaj Państwa zapraszam.  
 
Radny Sławomir Jamka: proszę o odpowiedź na zapytanie zgłoszone na Komisji.  
Zapraszam Państwa na jutro, na godz. 17.00 pod pomnik w Rosnowie, gdzie odbędzie się 
apel z okazji święta lotnictwa. Po apelu planujemy wspólną biesiadę nad jeziorem (piosenki 
patriotyczne, biesiadne).  
 
 
 

I przerwa – 1138 - 1205  
 
 
Ad.II.1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 
2012/2013 

 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: informację nt. działalności placówek oświatowych w 
roku szkolnym 2012/2013 radni otrzymali w formie pisemnej. Zapytania w sprawie 
działalności placówek proszę kierować do poszczególnych dyrektorów.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radny Tomasz Padykuła: czy istnieje zagrożenie zwolnień nauczycieli? 
 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie: takie zagrożenie zaistnieje w 
przyszłym roku w Gimnazjum, ponieważ obecne szóste klasy są mało liczne (prognozy – 47 
osób). Gimnazjum od kilku lat balansuje na krawędzi 150 uczniów. Z powodu niżu 
demograficznego w przyszłym roku pojawi się problem, natomiast za dwa lata sytuacja 
będzie lepsza (obecne klasy piąte liczą 61 osób). W kolejnych latach znowu będzie problem, 
ponieważ klasy są mniej liczne (ok. 40 osób).  
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Radny Tomasz Padykuła: czy nauczyciele gimnazjum, którzy mają już wypracowaną 
emeryturę będą mogli odejść w pierwszej kolejności? 
 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie: będą mogli odejść na tzw. 
emeryturę kompensacyjną, jeśli ona będzie w przyszłym roku jeszcze funkcjonowała. 
Obecnie jeden nauczyciel nabył takie prawa i obejdzie się bez zwolnień, jeśli prawo w 
zakresie tych emerytur nie zostanie zmienione. Większość nauczycieli Gimnazjum w 
Manowie ma kwalifikacje do nauczania więcej niż 1 przedmiotu.  
 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: jeśli w przyszłym roku przyjdzie do Gimnazjum 47 
uczniów, to będzie jedna klasa czy dwie? 
 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie: będą dwie klasy - nie będzie 
trzech jak w tym roku (stracimy jeden oddział).  
 
 
Ad.II.2. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 
2012/2013 przedstawili:  
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie, 
Jolanta Kaczmarczyk – dyrektor Przedszkola Samorządowego w Rosnowie, 
Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie, 
Joanna Margraf – dyrektor Szkoły  Podstawowej w Rosnowie, 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie. 
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.II.3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2013 r. 
Sprawozdania z pracy stałych komisji Rady Gminy Manowo przedstawili: 
- Grażyna Góral – przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, 
- Sławomir Jamka – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, 
- Janusz Sałek – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
- Joanna Czerwiak – członek Komisji Rewizyjnej. 
Sprawozdania z pracy komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.II.4. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone przez 
przedszkola prowadzone przez Gminę Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 
2013 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub  
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/217/2013, podjęta została jednogłośnie. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

b) sprzedaży działki, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 
2013 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub  
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
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Uchwała otrzymała Nr XXXIV/218/2013, podjęta została jednogłośnie. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

c) sprzedaży działki, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 
2013 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub  
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/219/2013, podjęta została jednogłośnie. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

d) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 
2013 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub  
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/220/2013, podjęta została jednogłośnie. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

e) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 
2013 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub  
wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/221/2013, podjęta została jednogłośnie. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

 
 

Ad.II.5. Wolne wnioski i informacje 

 

Radny Janusz Sałek: jakie decyzje zapadły w sprawie sfinansowania kosztów pochówku, o 
które wystąpiła rodzina zmarłego mieszkańca gminy? 
 
Wójt: formalnie nie można sfinansować tych kosztów. Pomoc zostanie udzielona przez 
GOPS w formie zasiłku celowego.  
 
Karolina Karabasz-Kaszubska – radca prawny wyjaśniła, że gmina właściwa dla zgonu jest 
zobowiązana do poniesienia kosztów pochówku, jeśli rodzina tego nie zrobiła. W związku z 
powyższym rodzina na podstawie obowiązującej uchwały Rady Gminy Manowo nie może 
wystąpić o tego rodzaju świadczenie, ale może wystąpić do GOPS o udzielenie zasiłku 
celowego.  
 

Maria Staciwa – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Wyszewie przedstawiła program 
dożynek gminnych, które odbędą się w dniu 7 września 2013 roku oraz poinformowała, że 
dożynki powiatowe odbędą się 14 września 2013 roku.  
 
 
Ad.II.6. Odpowiedzi na interpelacje 

 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- G. Góral: 

� Doposażenie placu zabaw w Manowie – proszę o konsultacje w tej sprawie z 
paniami od promocji i inwestycji.  

- T. Padykuły: 
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� Transport do Wyszeborza – skonsultuję się w tej sprawie z przewoźnikiem i 
udzielę odpowiedzi w późniejszym terminie.  

� Droga do Lubiatowa (wyrównanie)– złożymy interpelację do powiatu. 
- J. Czerwiak: 

� Lampy w Grzybniczce – postaramy się zrealizować. 
� Droga do wspólnoty, przesunięcie płotu –  zostanie udzielona odpowiedź 

pisemna. 
� Remont boiska w Grzybnicy – przeprowadzimy wizję lokalną. W tej sprawie 

należy złożyć wniosek do przyszłorocznego budżetu. 
- D. Stasiak: 

� Lampy solarne – brakuje oświadczeń właścicieli gruntów o lokalizacji inwestycji 
na ich terenie.  

- K. Dańczaka: 
� Chodnik w Kretominie – w przyszłym roku złożymy wniosek o wpisanie tej 

inwestycji do planu finansowego GDDKiA. 
- B. Wasilewskiej: 

� Pojemniki na makulaturę – zweryfikujemy czy w Boninie jest wystarczająca ilość 
tych pojemników. 

- M. Bamburaka: 
� Przeznaczenie gruntów zakładu produkcyjnego w Cewlinie – grunty były 

przeznaczone w starym planie pod usługi i produkcję. 
� Składowanie odpadów w zakładzie w Cewlinie – Straż Gminna będzie 

monitorowała tę sprawę.  
- S. Jamki: 

� Lampa w Rosnowie – zostanie wymieniona.  
 
Następnie p. Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji udzielił 
odpowiedzi na zapytania dotyczące: 

� Włazu w Policku –  do połowy września będzie wykonany. 
� Przesunięcia płotu w Grzybnicy – poproszę inspektora nadzoru o interwencję. 
� Drogi do bloku w Grzybnicy – droga nie jest naszą własnością i będzie remontowana 

doraźnie. 
 
 
Ad.II.7. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady 
XXXIV Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


